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Odbory považuji za platformu, která je skvěle disponovaná pro vytváření oponentury 

systému, který se snaží rozbíjet kolektivní sounáležitost, ignorovat strukturální charakter 

problémů a vše individualizovat. Oceňuji, jak se předchozímu výboru navzdory covidovému 

období podařilo činnost odborů na FF UK oživit: nový web, kritická komunikace s vedením 

fakulty, účast na jednáních na různých úrovních UK, rozšíření o doktorandskou agendu, růst 

členstva… To vše je třeba rozvíjet. Za důležité považuji: 

• Posilovat na FF UK solidaritu mezi různými zaměstnaneckými skupinami a doktorandy a 

doktorandkami. 

• Pracovat na destigmatizaci odborů na FF UK a získávat nové členstvo. 

• Posilovat spolupráci a sdílení zkušeností s odborovými organizacemi UK, dalších 

univerzit, AV ČR a dalších institucí „v kultuře“; efektivně sdílet zkušenosti a využívat 

zdroje, jimiž odbory disponují. 

• Posilovat komunikaci směrem k (ne)akademické veřejnosti: práce s webem a sociálními 

sítěmi, prezentace našich témat v médiích. 

• Udržet koncept širšímu členstvu otevřených schůzí a rozvíjet jakékoli další podoby 

neformálního setkávání vedoucí k posílení vzájemných vztahů a zvýšení naší odolnosti. 

Cílem za současné kritické situace nemůže být nic jiného než razantní zvýšení mzdových 

tarifů a trvání na dodržování zákoníku práce včetně prostorových a materiálních podmínek. 

Tomu je třeba přizpůsobit způsob vyjednávání směrem k větší razanci a jasně deklarované 

ochotě ke stávce. 

Všem, kdo mě nominovali či podpořili, děkuji za důvěru. Ať už budu či nebudu zvolen, za 

ideální složení výboru bych považoval takové, v němž budou zastoupeny všechny 

zaměstnanecké skupiny fakulty i doktorandi a doktorandky. 

 

V Praze 14. 6. 2023       Vít Zdrálek, v. r. 


